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Proces-verbal 
încheiat azi, 27 noiembrie 2023, cu ocazia Ședinței de Consiliu a Facultății de Litere 

 
Ședința de Consiliu are următoarea ordine de zi:  

  1. Stabilirea și votarea comisiilor pentru concursurile de acordare a gradațiilor de merit în Facultatea de Litere 
și a comisiilor de contestații (didactic și didactic-auxiliar); 

2. Discutarea și votarea noii Metodologii de evaluare a performanțelor individuale ale personalului didactic 
din Facultatea de Litere; 

3. Informare referitoare la vizitele ARACIS (cea încheiată, pentru programul de Studii europene; cea care 
se va desfășura, în intervalul 6-8 decembrie, pentru Anul pregătitor, coordonat de Centrul de Studii românești); 

4. Discuție și vot pentru examenele de finalizare a studiilor (la toate programele de studii); 
5. Informare despre Newsletter-ul FL; 
6. Diverse. 

 
La ședință participă 27 de membri ai Consiliului.  
Dna Decan deschide ședința cu urarea de bun-venit adresată membrilor noi în Consiliu.  

  
1. Stabilirea și votarea comisiilor pentru concursurile de acordare a gradațiilor de 

merit în Facultatea de Litere și a comisiilor de contestații (didactic și didactic-auxiliar) 
 
 Cele 3 gradațiile de merit scoase la concurs la Facultatea de Litere pentru perioada 2023-
2027 sunt distribuite astfel: 2 pentru personalul didactic-auxiliar, 1 pentru Centrul de Studii 
Românești. 

Comisiile de concurs propuse și validate prin vot unanim au următoarea componență: 
 
● Comisia de concurs pentru personalul didactic-auxiliar: 

Președinte:  
Prof. univ. Cristian Moroianu 
Membri:  
Conf. univ. Cătălin Constantin 
Administrator-șef Marcel Mițoi 

Comisia de contestații pentru personalul didactic-auxiliar: 
Președinte:  
Conf. univ. Cristina Bogdan 
Membri:  
Conf. univ. Florentina Sâmihăian 
Prof. univ. Oana Fotache Dubălaru 

 
● Comisia de concurs pentru Centrul de Studii Românești: 

Președinte:  
Conf. univ. Ionuț Geană 
Membri:  
Asist. univ. Valentina Cojocaru 
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Asist. univ. Roxana-Magdalena Preda 
Membru supleant: Asist. univ. Enida-Maria Cincora Preda 

Comisia de contestații pentru Centrul de Studii Românești: 
Președinte:  
Prof. univ. Cristian Moroianu 
Membri:  
Conf. univ. Adina Dragomirescu 
Lector univ. Irina Nicula Paraschiv 
Supleant: conf. univ. Alexandru Nicolae 

 
2. Discutarea și votarea noii Metodologii de evaluare a performanțelor individuale ale 

personalului didactic din Facultatea de Litere 
 
 Dna Decan îi invită pe membrii Consiliului să discute modificarea Metodologiei de 
evaluare a performanțelor individuale ale personalului didactic din Facultatea de Litere. Atrage 
atenția că acest lucru e necesar, chiar dacă Metodologia modificată însăși va fi schimbată în curând, 
pentru a fi pusă în acord cu noua Lege a învățământului și, implicit, cu metodologiile modificate 
ale Universității. 
 Dna Decan îi dă cuvântul dlui prof. univ. Mircea Vasilescu, care, în numele 
Departamentului de Studii Literare, prezintă câteva sugestii de modificare și observații asupra 
Metodologiei de evaluare a performanțelor. Documentul fusese trimis prin e-mail membrilor 
Consiliului cu două zile înainte. Membrii Consiliului discută aceste propuneri de modificare și 
adaugă altele. În timpul discuțiilor, dna Decan reiterează importanța corelării Metodologiei de 
evaluare a performanțelor de la Facultate cu fișa de evaluare elaborată de Ministerul 
Învățământului (Standardele minimale…, pentru domeniul Filologie, Studii Culturale, Științe ale 
Comunicării, Științe administrative). Subliniază și că, dacă există diferențe prea mari față de 
aceasta din urmă, există riscul ca noua Metodologie cu modificări a Facultății de Litere să nu fie 
aprobată de forurile superioare ale Universității. În plus, o evaluare paralelă mai avantajoasă în 
interiorul propriei instituții nu i-ar ajuta cu nimic pe membrii instituției când participă la concursuri 
de proiecte în afara Universității, în cazul cărora sunt folosite grilele generale de evaluare ale 
Consiliului Naţional de Atestare a Titlurilor, Diplomelor și Certificatelor Universitare 
(CNATDCU). 

S-a propus și s-a votat în unanimitate introducerea unui criteriu nou de evaluare, în cadrul 
Domeniului II: Activitatea de cercetare științifică: „Activități de peer review (pentru reviste, 
volume, conferințe)”, cu 10 puncte (internațional) / 5 puncte (național) pentru fiecare activitate în 
parte. 

În afară de rubrica 5 de la Domeniul II: Activitatea de cercetare științifică (subdomeniul 
4), Consiliul a validat și crearea unei rubrici separate, care să se refere la „Medalii, ordine și 
distincții acordate de Statul român/alte state (de ex., Meritul cultural, Palmes Académiques, 
Chevalier des Arts et des Lettres)”. 

Propunerea din partea Departamentului de Studii Literare, făcută prin intermediul dlui prof. 
univ. Mircea Vasilescu, de a mări punctajul pentru calitatea de membru în colectivul de  redacție / 
comitetul științific al unor reviste    științifice / edituri recunoscute internaţional sau naţional (vezi 
criteriul 1.12 de la II din Metodologie) de la 15 puncte (internațional), respectiv 10 puncte (național) la 20 de 
puncte (internațional), respectiv 15 puncte (național) nu a avut curs. Nu au fost validate nici propunerile de a 
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mări punctajele la criteriul 1.1. („Articole în reviste indexate ISI (Clarivate)”) de la Domeniul II, nici 
la criteriul 1.7., de la același domeniu („Cărți de (co)autor la edituri recunoscute internaţional”), 
de la 50 de puncte (autor), respectiv 25 de puncte (coautor) la 60, respectiv 30 de puncte; în cazul 
propunerii din urmă, au fost 11 voturi favorabile, 6 împotrivă și 10 abțineri.  

Departamentul de Studii Literare propune și micșorarea punctajului pentru criteriul 2.3. 
(Implicarea în elaborarea diverselor rapoarte instituționale / realizarea dosarelor de (re)acreditare) 
de la Domeniul III. de la 15 la 10 puncte. Propunerea nu a fost validată de Consiliu.  

Dna conf. univ. dr. Elena Ionescu face precizarea că punctajul acordat la criteriile de la 
Domeniul III trebuie să fie pentru fiecare activitate în parte.  

Dna lect. univ. Andrea Ghiță, dna conf. univ. Mihaela Viorica Constantinescu, dna prof. 
Carmen Mușat, prof. univ. Mircea Vasilescu, dna Decan conf. dr.  Cristina Bogdan, printre alții, 
au discutat pe teme controversate, în general: ce înseamnă revistă / editură de prestigiu, faptul că 
din lista editurilor recunoscute internațional de UEFISCDI lipsesc unele edituri foarte bune (soluția 
pentru remedierea situației fiind adresarea de solicitări către UEFISCDI) etc. 
 

Dl prof. univ. Andrei Șiperco semnalează că a dispărut din documentul cu Metodologia 
tabelul cu corelarea gradului didactic cu punctajele. Dna Decan îl asigură că va fi reintrodus, 
omisiunea fiind din greșeală. 

Dl prof. univ. Andrei Șiperco observă că ar trebui să existe un punctaj minimal ponderat, 
pentru a se face distincția între punctajul minimal și punctajul minimal ponderat. 

Dl prof. univ. Andrei Șiperco ridică problema calificativelor în funcție de punctaje pentru 
punctajele aflate la limită. Acesta propune ca: pentru calificativul Satisfăcător, punctajul minimal 
să fie depășit cu 0-20% (nu cu 0-10 %, cum era anterior); pentru calificativul Bine, pragul minimal 
să fie depășit cu 20-40%; pentru calificativul Foarte bine, pragul minimal să fie depășit cu peste 
40%. Dna Decan precizează că aceste intervale pentru acordarea calificativelor nu sunt stabilite la 
nivelul Facultății de Litere, ci se stabilesc la Rectorat, iar modificarea lor, cel mai probabil, nu ar 
fi validată în forurile superioare ale Universității. 

Dl prof. univ. Andrei Șiperco întreabă dacă trebuie să se facă evaluarea cadrelor didactice 
colaboratori externi. Articolul 7 (punctul 2) din Metodologie stipulează această obligație, dar 
evaluarea cadrelor didactice asociate este un proces dificil și neadecvat, de cele mai multe ori. Dna 
Decan propune modificarea redactării articolului 7, astfel încât să nu mai existe această obligație 
(„Cadrele didactice pensionate, aflate în continuarea activităţii în baza unor contracte încheiate pe 
durată determinată, precum şi cadrele didactice asociate sunt evaluate în conformitate cu prezenta 
Metodologie.” devine „Cadrele didactice pensionate, aflate în continuarea activităţii în baza unor 
contracte încheiate pe durată determinată, precum şi cadrele didactice asociate pot fi evaluate, 
dacă este cazul, în conformitate cu prezenta Metodologie.”) 

Dl prof. univ. Andrei Șiperco semnalează că la Departamentul de Studii Culturale există 
două colective și propune ca la articolul 9. Desfăşurarea procesului de evaluare, punctul (3) 
Evaluarea colegială, să se discute și despre colective, nu doar de departamente („departament” să 
fie completat astfel: „departament/colectiv”). Propunerea este validată în unanimitate.  

Este readus în discuție art. 5, punctul (1),  de la capitolul II, despre evaluarea făcută de 
studenți cadrelor didactice. În vechea Metodologie se stipula că pentru valabilitatea evaluării sunt 
necesare cel puţin 20 chestionare/curs sau seminar/laborator completate de studenți. Consiliul a 
validat prin vot modificarea acestui prag la 50% (indiferent dacă e vorba de curs sau de 
seminar/laborator).  
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Discuțiile în jurul metodologiei și relevanței evaluării de către studenți au fost extinse. De 
exemplu, dna prof. univ. Carmen Mușat subliniază că evaluarea corectă a studenților de către 
profesori e un semn de responsabilitate socială, ideea mai generală fiind că studenții care primesc 
note mici pot evalua negativ cadrul didactic evaluator, în condițiile în care platforma pentru 
evaluare nu se închide, așa cum ar trebui, înainte de examinarea de final de semestru. Dna Decan 
precizează că evaluările trimise după termenul-limită nu trebuie luate în considerare. 

Studentul Nădăban Rareș întreabă care e relevanța feedbackului din partea studenților. Dna 
Decan spune că, dacă rezultatul evaluărilor nu e bun, se poate discuta cu cadrele didactice în cauză, 
iar, în cazul cadrelor didactice asociate, se poate chiar renunța la colaborarea cu ele. 

Studenta Mavrodin Teodora spune că și modul de evaluare adoptat de profesorul de curs 
ar trebui evaluat de către studenți și că unii studenți se tem de posibile consecințe negative în urma 
evaluării profesorilor. 
 Pentru ca evaluarea să se facă de către un număr mai mare de studenți, dna Decan face 
sugestia ca formularele de evaluare să fie distribuite și  colectate de secretarul de departament, la 
ultimele cursuri, nu de profesorul de la curs. 

 
3. Informare referitoare la vizitele ARACIS (cea încheiată, pentru programul 

de Studii europene; cea care se va desfășura, în intervalul 6-8 decembrie, pentru Anul 
pregătitor, coordonat de Centrul de Studii românești) 

 
Din lipsă de timp, acest punct s-a reportat pentru ședința următoare. 
 
4. Discuție și vot pentru examenele de finalizare a studiilor (la toate programele de 

studii) 
În Departamentul de Studii Literare s-a discutat despre o eventuală modificare a tipurilor 

de examene de finalizare a studiilor. Dna Decan întreabă dacă mai sunt și alte departamente care 
ar dori acest lucru și solicită ca până pe data de 6 decembrie 2023 să existe un aviz al consiliului 
departamental în acest sens (însoțit de un proces-verbal).  

Mai mulți membri ai Consiliului au arătat că o schimbare a examenelor de finalizare a 
studiilor pentru anul universitar în curs nu este posibilă. Dna conf. univ. Elena Ionescu a spus că 
o modificare a acestor examene implică și modificări în planul de învățământ. Studentul Nădăban 
Rareș a punctat că e nevoie de mai mult timp pentru a pregăti bine documentele referitoare la noile 
tipuri de examinare. Dl prof. univ. Cristian Moroianu propune ca discuția cu colegii de 
departament în vederea schimbării modului de examinare pentru finalizarea studiilor să aibă loc în 
acest an universitar, dar ca deciziile luate și validate de consiliile departamentale să se aplice pentru 
anul universitar următor. 

Membrii Consiliului au fost de acord în unanimitate ca eventualele schimbări ale 
examenelor de finalizare a studiilor să intre în vigoare în anul universitar 2024-2025. 

Dl conf. univ. Ionuț Geană solicită să înainteze spre votare în ședința următoare a 
Consiliului niște modificări în legătură cu comisiile pentru examenul de finalizare a studiilor la 
Centrul de Studii Românești.  

 
5. Informare despre Newsletter 
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Dna Decan adresează rugămintea ca până pe data de 10 decembrie 2023 să se trimită 
raportarea pentru Newsletter-ul Facultății de Litere. 
 

6. Diverse 
 

6.1. Membrii Consiliului au validat prin vot unanim rezultatele alegerilor parțiale, 
desfășurate la Școala Doctorală CESI/SITT, pentru poziția de membru al Consiliului 
Facultății. Candidata declarată câștigătoare este dna conf. univ. dr. Laura Diana Mesina. 
Rezultatele alegerilor au fost validate cu unanimitate. 
 

6.2. În zilele de 8 și 9 decembrie are loc conferința internațională anuală a Departamentului 
de Lingvistică (Al 23-lea Colocviu Internaţional al Departamentului de Lingvistică. Abordări ale 
limbii: structuri, uzuri, interfețe / The 23rd International Conference of the Department of 
Linguistics. Approaches to Language: Structures, Uses, Interfaces), la care participă cu prezentări 
peste 125 de cercetători și o asistență numeroasă. Dl prof. univ. Cristian Moroianu, în numele 
Consiliului Departamentului de Lingvistică, solicită ajutor în rezolvarea problemei sălilor în care 
să se desfășoare lucrările conferinței. Propunerea acestuia ca vineri, 8 decembrie, cursurile de la 
Facultatea de Litere să se țină online e validată cu unanimitate.  
  

6.3. Dl prof. univ. Cristian Moroianu solicită votul pentru componența comisiei de 
acordare a burselor studențești.  

Comisia pentru acordarea burselor studențești propusă și votată în unanimitate este alcăuită 
din: 

Președinte:  
Prof. univ. Cristian Moroianu 
Membri:  
Secretar-șef Gabriela Dena 
Administrator-șef Marcel Mițoi 
Studenta Mavrodin Teodora 
Studenta Ada Bărbulescu 

 
6.4. Domnul conf. univ. Ionuț Geană solicită votul pentru suplinirea în anul universitar 

2023-2024 a unor posturi vacante de la Centrul de Studii Românești, al cărui director este. 
Este vorba de cursuri practice de limba română cu statut de seminar. Cadrele didactice propuse 
sunt: Ciuciuc Victor-Emanuel (colaborator FLLS), Drăghici Alexandru (doctorand la Școala 
Doctorală Litere, domeniul Lingvistică), Gheorghe Florentin-Daniel (doctorand la Școala 
Doctorală Litere, domeniul Lingvistică). Propunerea este acceptată cu vot unanim. 

Punctele și subpunctele de pe ordinea de zi care nu au intrat în discuție din lipsă de timp 
sunt reportate pentru ședința următoare.  

Se stabilește că următoarea ședință a Consiliului va fi pe data de 11 decembrie 2023. 
Doamna Decan declară ședința închisă.  

Întocmit de lector univ. Carmen Mîrzea Vasile  
 


